
Protokół Nr XLVIII/17 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 30 listopada 2017 roku 
 
 

Otwarcie obrad - godz. 15.11 
Zamknięcie obrad - godz. 20.02 

 
Ad. 1 
 
Obrady XLVIII sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzyła Z-ca Przewodniczącego RM 
witając radnych i przybyłych gości.   
 

Ad. 2 
 
Na podstawie listy obecności Z-ca Przewodniczącego RM stwierdziła, że obrady są 
prawomocne - w sesji uczestniczy 14 radnych (lista obecności radnych, lista obecności 
sołtysów, gości zaproszonych oraz pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki 
do protokołu). 
 
Ad. 3 
 
Na sekretarza obrad Z-ca Przewodniczącego RM powołała radnego Pawła Wielgusa. 
 
Ad. 4 
 
Z-ca Przewodniczącego RM zapytała czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady 
Miejskiej w Radkowie z dnia 31 października 2017 roku. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 14 radnych:   za - 14   przeciw -  0  wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 5 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - zapytała czy są uwagi i propozycje do dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 
 
Burmistrz - poinformował, że szczegółowych wyjaśnień udzieli przy omawianiu Druku Nr 15 i 
Druku Nr 8. Burmistrz wniósł o wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały  DRUK NR 
15 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków  - dodał, że zaistniała potrzeba wynikająca z 
budowy Przedszkola w Ścinawce Średniej. Autopoprawka dotyczy pozyskania z budżetu 
środków do kwoty 15.000,00 zł na zakup specjalistycznego samochodu elektrycznego do 
przewozu posiłków dla dzieci, który będzie do dyspozycji Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 
Ścinawce Średniej. Burmistrz wyjaśnił, że po dyskusji na posiedzeniu Komisji RM część 
radnych nie akceptuje przedstawionych stawek w DRUKU NR 8 w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. W wyniku dyskusji, która miała 
miejsce na wspólnym posiedzeniu Komisji RM w dniu 27 listopada 2017r., w trybie § 65 ust. 
1 Statutu Gminy  Burmistrz zgłosił i wniósł do Przewodniczącego RM o poddanie pod 
głosowanie 2 wniosków dotyczących wysokości stawek opłat wynikających z § 6 i 8 projektu 
uchwały DRUKU NR 8, tj. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi odebranymi z nieruchomości położonych na terenie Miasta i Gminy 
Radków oraz ustalenia stawki tej opłaty. Burmistrz odczytał wnioski i poinformował, że 
przyjmując 2 wariant Gmina w drugim półroczu 2018r. z budżetu dopłaci 158.848,92 zł  oraz 
zostanie wniesiona autopoprawka do DRUKU Nr 9.  



 
J. Gorczycki - uważa, że głosując za wnioskiem obniżającym stawkę powinna zostać 
zmieniona deklaracja w DRUKU NR 9.  
 
Burmistrz - wyjaśnił, że w przypadku przyjęcia przez Radę Miejską wysokości stawek we 
wniosku Nr 2 wnoszę autopoprawkę do projektu uchwały Druk Nr 9 w części dotyczącej 
wysokości stawek opłat. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem propozycji 
zgłoszonej przez Burmistrza. 
Głosowało 14 radnych:   za - 14   przeciw - 0    wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 6 
 
Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 1 listopada 2017r. do 30 listopada 
2017r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
O godz. 1607  liczba radnych zwiększyła się do 15 - w sesji uczestniczy r. B. Kopalko. 
 
Z-ca Przewodniczącego RM zapytała czy radni mają pytania do przedstawionego 
sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań.   
 
O godz. 1631 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
O godz. 1647 Przewodniczący RM wznowił obrady. 

 
 
Ad. 7 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - poprosiła dyrektorów poszczególnych placówek oświatowych 
o złożenie informacji z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
D. Pawlicka - Dyrektor Integracyjnego Radkowskiego Zespołu Żłobków złożyła informacje z 
działalności w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
A. Słabicka - Dyrektor Gminnego Przedszkola Publicznego z Oddziałami Integracyjnymi w 
Radkowie złożyła informacje z działalności w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
M. Ciechanowicz - Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Wambierzycach złożyła 
informacje z działalności w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do 
protokołu).  
 
M. Kaleta - Białas - Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Ścinawce Dolnej złożyła 
informacje z działalności w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
D. Florczak - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Radkowie złożyła informacje z działalności w 
okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
R. Borkowski - Dyrektor Szkoły Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi w Ścinawce 
Średniej złożył informacje z działalności w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi 
załącznik do protokołu) 
 
 



 
Ad. 8 
 
Burmistrz - złożył sprawozdanie z realizacji inwestycji z uwzględnieniem dotacji z UE 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Z-ca Przewodniczącego RM zapytała czy radni mają pytania do przedstawionego 
sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań.   

 
Ad. 9 
 

DRUK NR 1 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Radkowie, w 
skład którego wchodzi jedynie dotychczasowa Szkoła Podstawowa i dotychczasowe 
Gimnazjum im. Mikołaja Kopernika w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Radkowie 
   
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Cz. Jarzyńska - zapytała czy szkoła rezygnuje z nazwy im. Mikołaja Kopernika. 
 
D. Florczak - wyjaśniła, że szkoła prowadzi działania dla pozostawienia tego imienia dla 
ośmioletniej Szkoły Podstawowej. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15     przeciw -  0   wstrzymało się - 0. 
 

DRUK NR 2 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół z Oddziałami 
Integracyjnymi w Ścinawce Średniej, w skład którego wchodzi jedynie dotychczasowa 
Szkoła Podstawowa im. Jarosława Iwaszkiewicza i dotychczasowe Gimnazjum w 
ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jarosława Iwaszkiewicza z Oddziałami 
Integracyjnymi w Ścinawce Średniej    
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15     przeciw -  0   wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 3 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej wchodzącej w skład Zespołu Szkolo-Przedszkolnego w 
Wambierzycach w ośmioletnią Szkołę Podstawową wchodzącą w skład Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w Wambierzycach                 
         
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
  
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15     przeciw -  0   wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 4 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej wchodzącej w skład Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 
Ścinawce Dolnej 21 a w ośmioletnią Szkołę Podstawową wchodzącą w skład Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w Ścinawce Dolnej 21 a                
                  
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
  
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15     przeciw -  0   wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 5 w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Radków z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 
2018     



 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
  
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15     przeciw -  0   wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 6 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży 
gminnych nieruchomości gruntowych       
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

 
Burmistrz - wyjaśnił, że problem istnieje od momentu prywatyzacji budynku. W latach 90-tych 
popełniono błędy i wyceniono nieruchomość po obrysie budynku a mieszkańcy tego budynku 
zajmowali tereny przyległe należące do Gminy bez umowy. Aby poprawić możliwość rozwoju 
wspólnoty Burmistrz jest za podjęciem projektu uchwały aby spełnić oczekiwania 
mieszkańców celem zagospodarowania terenu.  
 
 Beata Toporowska - przedstawiciel wspólnoty mieszkaniowej podziękowała w imieniu 
wspólnoty za udzielenie bonifikaty. 
  
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15     przeciw -  0   wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 7 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży 
gminnego udziału w nieruchomości gruntowej zabudowanej     
  
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
  
Burmistrz - wyjaśnił, że jest to sytuacja porządkowa i wywołana wieloma przypadkami. 
Nieruchomość stanowiła współwłasność Gminy a w części była nieruchomością prywatną. W 
międzyczasie działka została podzielona na dwie części z uwagi na konieczność wydzielenia 



części działki wykorzystanej jako droga dojazdowa. Procedura przejęcia działki zostanie 
rozpoczęta jeżeli Pan Szmechlik przekaże nieodpłatnie fragment drogi na rzecz Gminy 
Radków.   
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15     przeciw -  0   wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 8 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi odebranymi z nieruchomości położonych na terenie Miasta i Gminy 
Radków oraz ustalenia stawki tej opłaty                                                                
  
Burmistrz - wyjaśnił, że przez pewien okres odpady komunalne były naliczane ze zużycia 
wody. Przyjmując takie rozwiązanie wydawało się, że spowoduje to oszczędności wody i 
inne gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz będzie to korzystniejsze dla 
mieszkańców. Ale ta metoda okazała się trudna i nieczytelna co powoduje trudne sytuacje 
dla mieszkańców. Zmieniły się stawki opłat marszałkowskich, opłaty przyjęcia odpadów i wile 
innych opłat co znacząco podniosło koszty wywozu odpadów komunalnych. 
Przeprowadzona kalkulacja wynikowa doprowadziła do stanu, że w podstawowej stawce za 
odpady segregowane na jednego mieszkańca to koszt 16,20 zł a niesegregowanych 27,10 zł 
są to stawki rzeczywiste w zakresie kosztów obciążających Gminę. Burmistrz poinformował, 
że w wyniku dyskusji, która miała miejsce na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej 
w dniu 27 listopada 2017r. w trybie § 65 ust. 1 Statutu Gminy Radków Burmistrz wniósł 2 
wnioski pod głosowanie dotyczące wysokości stawek opłat wynikających z § 6 i 8 projektu 
uchwały DRUK NR 8, tj. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi odebranymi z nieruchomości położonych na terenie Miasta i Gminy 
Radków. Burmistrz odczytał wnioski i dodał, że wybierając wniosek nr 1 Gmina nie będzie 
ponosić dodatkowych kosztów obciążających a przy wyborze wniosku nr 2 dofinansowanie z 
budżetu Gminy wyniesie 158.848,92 zł. (wnioski stanowią załączniki do protokołu) oraz w 
przypadku przyjęcia przez Radę Miejską wniosku nr 2 wniósł autopoprawkę do Druku Nr 9. 
 
B. Kopalko - zapytała dlaczego nie było żadnego rozliczenia za ubiegły rok, kiedy wywóz 
śmieci naliczany był od zużycia wody. Obecnie wracamy do tego co było i jest duża 
podwyżka. Radna nie jest w stanie zaakceptować stawki 14,00 zł  może zaakceptować 
12,00-12,50 zł.  
 
Burmistrz - poprosił Pana M. Pejskiego i Pana M. Pundę o wyjaśnienie. Burmistrz wyjaśnił, 
że stawki są rozliczane na koniec roku. Uważa, że w rękach radnych jest wszystko a to co 
zostało wyliczone jest faktem.   
 
J. Gorczycki - nie jest przeciwko ostatniej zmianie naliczenia śmieci z wody na osobę, ale 
przeraża radnego że w niektórych przypadkach nastąpił wzrost  o 1300%. 
 
S. Hajłasz - zapytał ile spadło zużycie wody w stosunku do poprzedniej taryfy. Uważa, że 
naliczanie śmieci od zużycia wody było pomyłką bo ludzie oszczędzali wodę. 



 
Burmistrz - wyjaśnił, że naliczenie od wody spowodowało oszczędności wody. Cel 
gospodarki śmieciowej i gospodarki środowiskowej nigdy nie jest jeden i rozważając 
rozliczenia w oparciu woda-śmieci było brane pod uwagę oszczędności zużytej wody i taka 
oszczędność jest na poziomie 260 kubików wody rocznie. Osiągnięto jeden cel korzystny dla 
mieszkańców poprzez oszczędności wody oraz zmniejszyły się też opłaty za ścieki. Dlatego 
Burmistrz wnioskuje do Rady bo tworzyło to szereg konfliktów (gromadzenie wody) co 
spowodowało sytuację nieczytelną. Stawka pierwotna 12,00 zł była stawką obiektywną a po 
roku gospodarowania spowodowane nieznaczną nadwyżką środków. W związku z tym 
postanowiono obniżyć stawkę na 10,60 zł ale od tego czasu podrożała opłata 
marszałkowska, opłata przyjęcia ścieków, wszystkie nośniki energii dlatego nie ma 
możliwości aby te stawki nie wzrosły.  
 
S. Kołodziejczyk - zapytał czy znana jest przypuszczalna kwota za rok przy tych stawkach, 
które są proponowane. 
 
Burmistrz - nie ma jeszcze takiej możliwości aby przewidywać, co będzie za rok. Stawki 
wody będą ustalane przez Spółki Wodne na trzy lata, natomiast gospodarka śmieciowa 
zostaje w kształtowaniu rocznym. Nikt nie odpowie na to pytanie. 
 
S. Kołodziejczyk - pytał o prognozowaną kwotę za rok za śmieci przy tych stawkach które 
mamy.  
 
Burmistrz - zapytał gdzie prognozowane. 
 
S. Kołodziejczyk -  mamy ilość osób plus stawki, które mamy. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że przy gospodarce śmieciowej może nastąpić zmniejszenie  produkcji 
śmieci wówczas radykalnie zmniejszą się koszty dla mieszkańców a dla Gminy wpływy. Przy 
zwiększeniu produkcji śmieci Gmina będzie miała większe obciążenia a koszty idą w 
obydwie strony. 
 
M. Pejski - wyjaśnił, że nie można porównywać cen proponowanych do stawki 10,20 zł która 
obowiązywała w roku 2016 i funkcjonowała przez dany rok. Stawka 12 zł to stawka 
podstawowa obowiązująca od 1 lipca 2013 roku i do niej należy porównać jako do stawki 
wyjściowej. Wzrosły stawki za odbiór odpadów na wysypisko. RUK musi dopłacić do 
zmieszanych i wyselekcjonowanych odpadów opakowaniowych. Ilość odpadów w gminie 
rośnie i są to dodatkowe koszy które należy uwzględnić w stawkach opłat. 
 
Burmistrz - poprosił o uszczegółowienie jakie były opłaty marszałkowskie na początku 2015r. 
i na koniec 2017r. Jaka była stawka przyjęcia na RIPOK kiedy gospodarowała Gmina, Spółki 
a jak jest dzisiaj.  
 
M. Pejski - wyjaśnił radnemu S. Hajłaszowi, że zużycie wody spadło o 3 % w skali roku. 
Poinformował, że opłaty marszałkowskie przyjęcia na składowisko kiedy zarządcą była 
Gmina wynosiły 60,00 zł. W chwili obecnej jest to kwota 120,00 zł, a w roku 2020 będzie 
obowiązywała stawka 250,00 zł. Ceny za transport i przyjęcie odpadów niesegregowanych 
na RIPOK w okresie przyjmowania przez Gminę wynosiły 110,00 zł za 1 tonę a w roku 2018 
koszt transport i zagospodarowanie odpadów  będzie wynosił 550,00 zł.  
 
M. Punda - wyjaśnił, jak rosły opłaty środowiskowe, które rzutują na cenę jednostkową. RUK 
zaczynał od opłaty w wysokości 76,00 zł, w roku 2016 była to kwota 115,00 zł obecnie 
wynosi 150,00 zł.  Z tego wynika, że w żaden sposób nie przewidzi jakie będą koszty w roku 
przyszłym.   
 



S. Kołodziejczyk - zapytał jakie są planowane przychody od mieszkańców za rok przy tych 
stawkach. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że Gmina jest ustawowo zobligowania do odbioru odpadów 
segregowanych i niesegregowanych z terenu całej Gminy. Właściciel nieruchomości jest 
właścicielem odpadów do momentu zgłoszenia odpadu zgodnie z deklaracją. Gmina musi 
odebrać i odstawić do RIPOKU. Nikt inny nie posiadający odpowiedniego certyfikatu nie 
może transportować odpadów. Odpowiedź na to pytanie jest niemożliwa bo mieszkańcy 
mogą wyprodukować więcej odpadów , które należy odebrać od mieszkańca. 
 
Skarbnik Gminy - wyjaśniła, że kalkulacje zostały sporządzone jednostkowe i wszystkie 
koszty zostały przeliczone na jednostki. Na dzień dzisiejszy w bazie danych są 
przedstawione informacje o zużyciu wody. Rzetelne kalkulacje można przedstawić w 
odniesieniu do danych podstawowych zużycia wody i stawki podstawowe wg zużycia wody. 
Zaproponowane są stawki wg liczby mieszkańców na bazie danych prognostycznych. Do 
projektu budżetu była kalkulacja, że dochody z tytułu opłat zagospodarowania odpadami 
komunalnymi wyniosą w roku 2018 1.400.000,00 zł i w tej samej wysokości po stronie 
wydatków zaplanowano tę samą kwotę na realizacje działań wynikających z tego systemu. 
Jeżeli zostanie przyjęty wniosek nr 2 to kwota dochodów spadnie odpowiednio o kwotę 
160.000,00 zł a wydatki pozostaną w tej samej wysokości.  
 
B. Sobczyńska - uważa, że podjęcie decyzji w sprawie podwyżek stawek za wodę i śmieci 
nie podlegającej segregacji jest bardzo poważnym problemem. Radna uważa, że znacząca 
różnica opłat za segregowane i zmieszane odpady komunalne zmobilizuje mieszkańców do 
segregowania odpadów komunalnych. Zapytała jaki procent mieszkańców płaci za śmieci 
segregowane.  
 
M. Pejski - wyjaśnił, że co czwarta nieruchomość nie segreguje odpadów. 
 
B. Sobczyńska - są to znaczące kwoty. 
      
Z-ca Przewodniczącego RM odczytała wniosek Nr 1 i poprosiła o głosowanie nad jego 
przyjęciem: 
Głosowało 15 radnych:  za - 3   przeciw -  8    wstrzymało się - 2.  
 
Z-ca Przewodniczącego RM odczytała wniosek Nr 2 i poprosiła o głosowanie nad jego 
przyjęciem: 
Głosowało 15 radnych:   za -  6    przeciw - 5      wstrzymało się - 3. 
 
Z-ca Przewodniczącego RM poprosiła o ponowne głosowanie wniosku Nr 1 i Nr 2 z uwagi na 
błędne przeliczenie głosów. 
 
Z-ca Przewodniczącego RM poprosiła o głosowanie nad przyjęciem wniosku Nr 1: 
Głosowało 15 radnych:  za - 3   przeciw -  10    wstrzymało się - 2 - wniosek nie został 
przyjęty. 
 
Z-ca Przewodniczącego RM  poprosiła o głosowanie nad przyjęciem wniosku Nr 2: 
Głosowało 15 radnych:   za -  7    przeciw - 5      wstrzymało się - 3 - wniosek został przyjęty. 
 
Burmistrz - podziękował za przegłosowanie wniosku nr 2. 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały uwzględniający w treści kwoty 
wynikające z przyjętego wniosku nr 2 i poprosiła o  głosowanie nad przyjęciem 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 



Głosowało 15 radnych:   za -  7    przeciw -   5     wstrzymało się - 3.  
 
O godz. 1859 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
O godz. 1915 Przewodniczący RM wznowił obrady. 
 
DRUK NR 9 o zmianie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości, oraz ustalenia terminów i miejsca składania deklaracji    
 
Z-ca Przewodniczącego RM - poprosił o głosowanie nad przyjęciem przedmiotowego 
projektu uchwały z autopoprawką.  
     
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały z 
autopoprawką: 
Głosowało 15 radnych:   za - 11    przeciw -  2     wstrzymało się - 2. 
 
DRUK NR 10 o zmianie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 
komunalne                                                                       
 
Z-ca Przewodniczącego RM - poprosiła o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały: 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały przy 2 głosach przeciwnych. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 13      przeciw - 0       wstrzymało się - 2.  
 
DRUK NR 11 w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w 2018 roku  
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna negatywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego nie wypracowała 
stanowiska w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego negatywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa negatywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty nie wypracowała stanowiska w sprawie przedmiotowego 
projektu uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki negatywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 



 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za -  8    przeciw - 5     wstrzymało się - 2 . 
 
DRUK NR 12 w sprawie podatku od nieruchomości 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15     przeciw -  0   wstrzymało się - 0.                                                                                                                                                                                                                                    
 
DRUK NR 13 w sprawie stawek podatku od środków transportowych    
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15  przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
                                                                                                
DRUK NR 14 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radków 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie  przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 



B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:    za - 15     przeciw - 0        wstrzymało się - 0.  

 
DRUK NR 15 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2017 rok 
 
Burmistrz - poprosił o przyjęcie autopoprawki dotyczącej zakupu specjalistycznego 
samochodu do przewożenia posiłków do żłobka i przedszkola w Ścinawce Średniej  
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie  przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:    za - 15     przeciw - 0        wstrzymało się - 0.  

 

 
Ad. 10 
 
J. Gorczycki - poinformował, że na drodze w kierunku na Janik zalegają liście. Radny zapytał 
czy RUK mógłby oczyścić pobocza drogi z liści. 
 
Burmistrz - poinformował, że pracownicy z prac interwencyjnych skończą prace porządkowe 
na ul. Jagiellońskiej i ul. Grunwaldzkiej to skieruje brygadę do uprzątnięcia liści. Burmistrz 
poinformował, że do m-ca marca - kwietnia zostanie zakupiona skrawarka do utrzymania 
poboczy na drogach co spowoduje dłuższą żywotność dróg asfaltowych. 
 
J. Gorczycki - potrzebuje tylko pracowników. 
 
Burmistrz - pracownicy wykonają wszystkie pracę łącznie z belowaniem liści. 
 
Jarosław Staszewski - Kierownik Caritas Ośrodka w Pasterce - przedstawił projekt unijny 
dotyczący podniesienia kwalifikacji mieszkańców. Projekt unijny przeznaczony jest dla osób 
młodych związanych z pracą na komputerze. 
 
 
 
Burmistrz - poprosił wszystkich radnych o zapisanie Dz.U. z dnia 27 listopada z 2017r. poz. 
2180 jest to ustawa z dnia 27 października 2017r. o zmianie ustawy o zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Jest to duży materiał 
wprowadzający ogromne zmiany z którymi radni powinni się zapoznać. Ustawa powołała do 



życia nową spółkę, która będzie zajmowała się w całości gospodarowaniem wodą Gmina 
może stanąć przed dużym problemem w związku z czym Burmistrz planuje w pierwszych 
miesiącach nowego roku spotkanie z radnymi w tej sprawie. Burmistrz poinformował, że 
może ulec likwidacji zakład MEDICOR, który zajmuje się rehabilitacją w Ścinawce Średniej. 
Wpłynęło pismo od właściciela Pana Konrada Osady dotyczące rozwiązania umowy 
dzierżawy za lokal. Burmistrz w porozumieniu z referatem Geodezji i Gospodarki 
Nieruchomościami przedłożyli propozycję zmniejszenia czynszu do 1 zł.   
 
Ad. 11 
Nie było. 
 
Ad. 12 

 
Z-ca Przewodniczącego RM: 
 
1. poinformowała, że RIO we Wrocławiu wydała pozytywną opinię o możliwości spłaty przez 
Gminę Radków pożyczki długoterminowej w kwocie 869.893,00 zł zaciąganej na 
wyprzedzające finansowanie w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2014-2020  
 
2. poinformowała, że stosownie do art. 24h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o 
samorządzie gminnym (Dz.U. 2017r. poz. 1875) złożone zostały informacje z analizy 
oświadczeń majątkowych za 2016 rok: 
  

1. Wojewody Dolnośląskiego 
2. Naczelnika Urzędu Skarbowego w Nowej Rudzie  
3. Naczelnika Urzędu Skarbowego w Kłodzku  
4. Burmistrza Miasta i Gminy Radków  
5. Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radkowie 

z w/w informacjami można zapoznać się w Biurze Rady 
 
3.  odczytała pismo dyr. GCKSiT w Radkowie na pytanie radnego S. Hajłasza zadane na 
sesji Rady Miejskiej w dniu 31 października 2017r. dotyczące obłożenia procentowego 
domków letniskowych nad zalewem i przy ul. Piastowskiej w miesiącach lipiec-sierpień 
(pismo stanowi załącznik do protokołu). 
 

Jarosław Staszewski - uzupełnił przedstawioną informację, że posiadają własna bazę 
komputerową. 
 

Ad. 13 

Po wyczerpaniu porządku obrad Z-ca Przewodniczącego RM zamknęła XLVIII sesję Rady 
Miejskiej w Radkowie. 
 
Protokołowała:                         Z-ca Przewodniczącego RM  

Lucyna Połowczuk                     w Radkowie  

                  Czesława Jarzyńska 


